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حسینی گفت: اخذ گزارش حسابرسی جزئی از مناطق و سازمان ها 
علاوه بر حسابرسی کلی شهرداری، اخذ گزارش عملکرد از اداره کل 
املاک و مستغلات شهرداری و تشکیل کارگروه مرتبط، تکلیف به 
اداره کل حقوقی جهت ارائه گزارش عملکرد اداره مذکور، تغییر شیوه 
بودجه ریزی از طریق حذف کدهای فاقد درآمد و جایگزینی کدهای 
درآمدزا، ســامان دهی نیروی انسانی از طریق تکلیف به ارائه لوایح 
مرتبط، منع به کارگیری هرگونه نیروی جدید در شهرداری شیراز، 
شناسایی مطالبات شهرداری از سایر دستگاه ها و ثبت مطالبات در 
سامانه دولت، حضور مستمر کمیسیون در کمیته های تحقق بودجه 
و رفع موانع سرمایه گذاری با هدف تحقق درآمد مصوب شهرداری، 
ایجاد راه های درآمد جدید بر اساس ماده 1 قانون درآمدهای پایدار 
از جملــه تقویت بانک زمین، تخصیص مبلــغ 800میلیارد تومان 
در ســال 1402 جهت خرید زمین، تکلیف به شهرداری مبنی بر 
شناسایی امالک دارای قابلیت های سرمایه گذاری، مشارکت، ارزش 
افــزوده و اجرای طرح های عمرانی ویژه از دیگر مصوبات و اقدامات 

شاخص این کمیسیون در سال دوم فعالیت بوده است.
بررسیعللعدمریسکپذیریسرمایهگذاران

در ادامه این نشســت رئیس کمیســیون اقتصاد و سرمایه گذاری 
شــورای اسلامی شهر شــیراز نیز با اشــاره به اینکه عملًا در طی 
سال های گذشته توفیقی در امر سرمایه گذاری نداشتیم، اظهار کرد: 
کمیسیون اقتصاد و ســرمایه گذاری شورای اسلامی شهر شیراز از 
کمیســیون های فعال شــورا بوده و با افتخار می توانیم بگوییم که 

تکلیف بودجه در امر سرمایه گذاری محقق شده است. 
مهندس علیرضا اســکندری با بیان اینکه این کمیسیون دارای 7 
عضو است، گفت: جلسات این کمیســیون به صورت منظم برگزار 
می گردد. وی افزود: در ســال دوم فعالیت شــورا تعداد 41 جلسه 
برگزار گردید که 37 جلسه آن عادی و 4 جلسه آن فوق العاده بود 
که در این راستا دستور کار و تصمیم در خصوص تعداد چشمگیری 
از پروژه های سرمایه گذاری گرفته شد. رئیس کمیسیون اقتصاد و 
ســرمایه گذاری شورای اسلامی شهر شیراز با بیان اینکه نسبت به 
سال گذشته تصمیمات بیشتری به صحن شورا ارجاع گردید، اظهار 
کرد: برگزاری دومین همایش ملی توســعه سرمایه گذاری در شهر 
شــیراز با رویکرد بین المللی در سوم خرداد 1402، تحقق بودجه 
تکلیفی ســرمایه گذاری به میزان 15هزار میلیــارد تومان معادل 
کل بودجه ســنواتی پایان ســال 1401، برگزاری سومین نشست 
تخصصی سرمایه گذاری با رویکرد بررسی علل عدم ریسک پذیری 
ســرمایه گذاران و مدیران شــهرداری در حوزه ســرمایه گذاری و 
تأثیر مشــوق های ســرمایه گذاری و اعتمادســازی در پروژه های 
ســرمایه گذاری، تصویب برنامه 5ســاله برش کمیسیون اقتصاد و 
سرمایه گذاری، افزایش بودجه ســرمایه گذاری جهت سال 1402 
نسبت به سال 1401 معادل کل بودجه سنواتی شهرداری، انعقاد 
قرارداد در خصوص پروژه های سرمایه گذاری آکواریوم، پارک آبی، 
توســعه میدان اول میوه و تره بار، احداث میدان دوم میوه و تره بار، 
گذر غذا، عقد تفاهم نامه با ســرمایه گذاران در خصوص پروژه های 
ســرمایه گذاری در حاشــیه همایش ســرمایه گذاری بــه میزان 
15هزار میلیارد تومان از جمله اقدامات شــاخص این کمیسیون 
در سال دوم فعالیت شوراست. اسکندری بیان کرد: تعیین تکلیف 
تکمیل یا واگذاری و فروش پروژه های نیمه تمام اوراق مشــارکت 
شــهرداری شیراز، راه اندازی پنجره واحد ســرمایه گذاری، امضای 
ســند جامع امیدآفرینی پروژه های سرمایه گذاری، ظرفیت سنجی 
و تســهیم بودجه تکلیفی کمیســیون به پروژه های سرمایه گذاری 
در مناطق، معاونت ها و ســازمان های شهرداری، الزام شهرداری به 
ارائــه لایحه در خصوص نظام ارزیابی مدیــران جهت قراردادهای 
ســرمایه گذاری، الزام شهرداری به ارائه لایحه در خصوص استفاده 
از مشــارکت مدنی جهت اجرای پروژه ها و جذب سرمایه های خرد 
و سرگردان، مصوبه سرمایه گذاری و احداث پروژه های گردشگری، 
تفریحی و زیرساختی شهرداری شیراز با شرایط ویژه جهت جذب 
سرمایه اشــخاص حقیقی یا حقوقی، الزام شهرداری به ارائه لایحه 
درخصــوص آیین نامه کارگزاری جذب ســرمایه جهت رفع موانع 
پروژه های سرمایه گذاری و الزام شهرداری به ارائه لایحه در خصوص 
ایجاد حساب ذخیره توسعه شهر شهرداری شیراز به منظور توسعه 
درآمد های پایدار از دیگر مصوبات و اقدامات شــاخص کمیسیون 

اقتصاد و سرمایه گذاری است.
اقدامــاتزیرســاختیبــرایافزایــشکیفیــتزندگی

شهروندان
در ادامه این مراســم، رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست و 
خدمات شــهری شورای اسلامی شهر شیراز بر اقدامات زیرساختی 
به منظور افزایش کیفیت زندگی شهروندان و ایمنی شهر تأکید کرد.

مســعود زارعی با تسلیت به مناســبت ایام عزاداری سید و سالار 
شهیدان، گفت: مستندات عملکرد سال دوم این کمیسیون به شکل 
کتابچه ای تهیه شده که در قالب آن به 10 مورد از نیازهای اساسی 
حــوزه خدمات شــهری پرداخته ایم. وی افزود: امــروزه با بحرانی 

به عنوان فرونشست دشت شیراز روبه رو هستیم که این امر به دلیل 
بحران هــای آبی روی می دهد. به همین دلیل صیانت از منابع آبی 
بایــد در اولویت قرار گیرد. او در ادامه از اســتفاده از پســاب برای 
آبیاری فضای ســبز خبر داد و افزود: ایجاد تصفیه خانه های محلی 
آرزوی دیرینه ای برای شیراز بود که طی این مدت اولین تصفیه خانه 
عملیاتی شد و راه اندازی موارد بعدی با اصرار کمیسیون سلامت و 
پیشگیری شهرداری شیراز در دستور کار قرار دارند. البته در همین 
حوزه طرح مطالعات جامع آب نیز در دستور کار قرار گرفته است. 
رئیس کمیســیون سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای 
اسلامی شهر شــیراز در بخش دیگری از سخنانش گفت: با توجه 
به فرسودگی ناوگان موتوری در شــیراز، شهرداری شیراز ملزم به 
نوســازی شد که با مساعدت شهردار شــیراز بیش از 500میلیارد 
تومــان به این مورد بعد از یک دهه اختصاص خواهد یافت. زارعی 
در ادامه بیان داشــت: در کلان شهر شیراز بیش از 50هزار معلول 
و توان خواه داریم و این در حالی اســت که بیــش از 9هزار نقطه 
نابسامان در پهنه کلان شهر شیراز شناسایی و مستندسازی شده و 
شهرداری های مناطق 11گانه نسبت به اصلاح آن همت می گمارند. 
او در ادامــه از امحای بیش از 200 هکتار از اراضی کشــاورزی که 
با پساب های آلوده آبیاری شــده بودند، خبر داد و افزود: همراهی 
اصحاب رســانه در این حوزه شایسته تقدیر اســت.زارعی با اشاره 
به این موضوع که تمثال شــهدا در دســت مناسب ســازی است، 
بیان داشــت: توجه به نابسامانی های شهری در حوزه دست فروشی 
و بهره برداری از معابر و ســامان دهی بازارچه های شــبانه و روزانه، 
نظارت بر خدمات ســفر، انتقال کارخانه های آلاینده در دستور کار 

این کمیســیون قرار دارد. وی در بخش پایانی ســخنانش با اشاره 
به اقداماتی که در حوزه ایمنی بحران انجام گرفته، اظهار داشــت: 
خرید نردبان 56متری برای آتش نشــانی شیراز ضریب ایمنی شهر 

را افزایش می دهد.
همافزاییبرایمحرومیتزدایی

در ادامه این نشست، رئیس کمیته محرومیت زدایی شورای اسلامی 
شهر شیراز نیز با بیان اینکه برای رفع محرومیت نیازمند مشارکت 
همه دستگاه ها هســتیم، اظهار کرد: اگر هر دستگاهی به وظایف 
خــود در حوزه محرومیت زدایــی عمل نماید، قطعــاً محرومیتی 

نخواهیم داشت.
ســیده مریم حســینی با ارائه گزارش عملکرد ســال دوم کمیته 
محرومیت زدایی شورای شهر در سال دوم گفت: بسیاری از محلات 
محروم با مشــکلات فراوانی از جمله کمبود شبکه فاضلاب روبه رو 
هســتند که جا دارد همه ارگان ها با جدیت وارد عمل شــوند. وی 
با اشــاره به اینکه در طول ســال گذشته 25 جلسه توسط کمیته 
محرومیت زدایــی برگزار گردید که 23 مــورد آن عادی و دو مورد 
فوق العاده بود، افزود: بررســی 67 دســتور کار و اتخاذ 76 تصمیم 
و همچنین بررســی 29 طرح و لایحه و 25 تصمیم ارجاع شده به 
صحن علنی، بخشــی از فعالیت این کمیته در ســال دوم فعالیت 
شوراست. حسینی با اشاره به ورود هزار و 296 نامه به این کمیته 
و بازدید اظهار کرد: پیگیری و انعقاد تفاهم نامه های همکاری  311 
مشــترک با آموزش و پرورش، بسیج مهندسین، بهزیستی، فنی و 
حرفه ای، کانون زنان بازرگان، کمیته امداد، مجمع خیرین سلامت و 
وکلای دادگستری در راستای مصوبه توانمندسازی زنان سرپرست 
خانوار با رویکرد مشــاغل خانگی، پیگیــری جهت راه اندازی طرح 
شوق زندگی با رویکرد پیشگیری از آسیب های اجتماعی با همکاری 
دادگستری کل اســتان فارس، پیگیری جهت اجرایی شدن مصوبه 

تأمین مســکن افراد بی بضاعت شهر با اولویت پرسنل شهرداری بر 
اســاس قانون جوانی جمعیت، پیگیری جهت تهیه و تنظیم سند 
جامع محرومیت زدایی کلان شهر شیراز با اولویت چهل محله هدف 
با همکاری معاونت برنامه ریزی شهرداری، تنظیم لیست پروژه های 
عمرانی محرومیت زدایی مناطق یازده گانه در سال 1401 به تعداد 
107 ردیف بودجه به مبلغ 521میلیــارد تومان از جمله اقدامات 
این کمیته بوده اســت. وی افزود: همچنین پیگیری جهت اجرای 
مصوبه مرمت و بازســازی 500 منــزل افراد بی بضاعت در محلات 
محــروم با همکاری قرارگاه محرومیت زدایی احمد بن موســی)ع( 
ســپاه فجر استان فارس، ورود ویژه و مســتمر و تشکیل جلسات 
با دســتگاه های اجرایی مرتبط در خصوص شــیوع بیماری سالک 
در محلات محروم به ویژه محله ســنگ سیاه، پیگیری در خصوص 
مشکلات مطرح شده از طرف شهروندان محترم به ویژه در محلات 
محروم در خصوص وضعیت کمبود آرد و همچنین تعطیلی بعضی 
از نانوایی ها در ســطح کلان شــهر شیراز، بررســی و پیگیری در 
خصوص درمانگاه هــای نیمه تمام در مناطق هدف، پیگیری جهت 
اجرایی شدن مصوبه ساخت سرای ســالمندان توسط شهرداری و 
جذب سرمایه گذار در این راستا از دیگر مصوبات و اقدامات شاخص 

کمیته محرومیت زدایی است.
درخواستهایمردمیبرمدارارزشگذاری

یکی دیگر از ســخنرانان این مراســم رئیس کمیته رســیدگی به 
درخواســت های مردمی و پیگیری شــکایات شورای اسلامی شهر 
شــیراز بود. افسانه خواست خدایی با اشــاره به اینکه 2هزار و 55 

درخواست ثبت شده است که یک هزار و 244 مرتبط با شوراست، 
گفت: تعداد مساعدت های مردمی 392 مورد بوده است. همچنین 
در بخــش شهرســازی و درآمد 241 مــورد و در بخش عمران و 
حمل ونقل و ترافیک 175 مورد اســت و 73 فضای سبز ثبت شده 
اســت. همچنین رئیس کمیته نام گذاری معابــر و اماکن عمومی 
عنــوان کرد: بیش از 120 مورد نام گــذاری معابر و اماکن عمومی 
شهر انجام شده است که اختصاص بیش از 65 درصد نام گذاری ها 
به نام شهدای بزرگوار انجام شده است. خواست خدایی تصریح کرد: 
نام گذاری به نام مفاخر و مشــاهیر شهر از جمله آیت الله ابوالحسن 
حدائق، هنرمند مرحوم امیــن تاریخ، آیت الله عبدالکریم حقیقت، 
خلیل عقاب )طریقت پیما( نام گــذاری تقاطع، خیابان و کوچه به 
نام شهدای حادثه تروریستی در حرم مطهر شاهچراغ)ع( از جمله 
تقاطع شــهدای حرم احمد بن موســی)ع( و... همچنین پیگیری 
بهســازی تابلوهای راهنمای معابر و بازسازی تابلوهای مخدوش، 
همچین پیگیری تسریع اجرای مصوبات مربوط به سال های گذشته 
و اصلاح برخی از اســامی تکراری و نام گذاری به نام صنایع دستی 
شیراز از جمله گذر قالیباف ها، کوچه نمدمال ها، کوچه کاشی نگاران 
و خراط ها و چلنگرها، گذر شیشه گری و گذر شمشیرگرها، کوچه 

موتاب ها و... از جمله موارد نام گذاری است.
جهشآسفالتدردستورکاراست

رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل و ترافیک شورای شهر شیراز 

هم در این نشست با اشاره به اجرایی شدن طرح محدوده ترافیکی تا 
پایان سال از اجرای برخی پروژه ها و طرح های بزرگ حوزه عمرانی 
و حمل ونقل از جمله ســامان دهی کمربندی جنوبی شیراز پس از 
ســال ها در این دوره شورای شــهر خبر داد و گفت: امسال طرح 
ســامان دهی کمربندی از تفاهم نامه به مرحله اجرا رسید. این در 
حالی است که تاکنون تفاهم نامه های زیادی داشتیم که به مرحله 

عملیاتی شدن نرسیده است. 
علی اکبر ســلطانی افزود: امسال با کمک یاوران شورای شهر برای 
اولین بار اســت که یک هزار پروژه در شــهر تعریف شده و پنجاه 

درصد پروژه ها نیز وارد مرحله قرارداد شده است و آسفالت تمامی 
معابر در دســتور کار قرار دارد؛ چراکه امروز معابری داریم که 40 
سال است رنگ آسفالت ندیده اند که در طرح جهش آسفالت آنها را 
مدنظر داریم. وی با اشاره به تعریف 4 خط brt، در شیراز و اجرای 
یکی از این خطوط تا پایان ســال از خرید 75 دستگاه میدل باس، 
از ارائه تســهیلات ویژه برای خرید یک هزار تاکســی به رانندگان 
خبر داد و گفت: اجرا 55متری پشــت شهر گلستان و حافظ برای 
اتصال به ورودی شهر با توجه به افتتاح قریب الوقوع آزادراه در حال 
انجام است و در کنار آن نیز پروژه دیگری مانند اجرای 5 تقاطع و 
دور برگردان غیرهمســطح در بزرگ راه رحمت در دست اجراست.
ســلطانی تصریح کرد: در حال حاضر پروژه ها به ســرعت در حال 
اجراســت و بسیاری پروژه ها به صورت ســه شیفت شبانه روزی در 

حال کار هستند.
بلوغکمیسیونمعماریوشهرسازی

در ادامه رئیس کمیسیون شهرسازی، معماری و هوشمندسازیسازی 
در شــورای اسلامی شهر شیراز نیز گزارشی از عملکرد سال اول و 
دوم این کمیســیون داد و گفت: تعداد کل جلســات در دوره دوم 
شــورا 43 مورد بود که از این تعداد 33 جلسه عادی و 10 جلسه 
فوق العاده است. مصطفی کیانی ادامه داد: در دومین سال فعالیت 
شــورا 194 دســتور کار ارائه شده که 166 دســتور کار منجر به 
تصمیمات شــده اســت که 72 مورد از تصمیمات به صحن شورا 
ارجاع و 70 مورد تحت عنوان مصوبات شوراست. وی ادامه داد: 87 
طرح و لایحه مورد بررسی قرار گرفته که از این تعداد 6 طرح و 81 
لایحه است. وی اضافه کرد: در این حوزه 2هزار و 385 نامه بود که 
از این تعداد هزار و 680 مورد وارد شــورا و 703 مورد صادر شده 
است. کیانی با مقایسه آمار سال اول و دوم کمیسیون شهرسازی، 
معماری و هوشمندســازی در دوره ششم شــورای اسلامی شهر 
شــیراز گفت: در ســال اول دوره این شــورا کل طرح و لوایح 58 
مورد بود که در ســال دوم به 87 مورد افزایش یافته اســت. وی 
لوایح بررسی شــده در ســال اول دوره ششم شورای شهر شیراز را 
32 مورد عنوان کرد و گفت : این در حالی اســت که در سال دوم 
شــورا این رقم بــه 81 افزایش یافته و بیش از 150 درصد رشــد 
یافته که نشــان از چالاکی و بلوغ یافتگی در این کمیسیون است. 
رئیس کمیســیون شهرسازی، معماری و هوشمندسازی طرح های 
بررسی شده 26 طرح در دوره اول شورا و 6 طرح در سال دوم شورا 
موردبررســی قرار گرفته است. وی همچنین تصمیمات ارجاع شده 
به صحن شورا در سال اول 56 و سال دوم را 72 عنوان کرد. کیانی 
جلسات فوق العاده کمیسیون شهرسازی، معماری و هوشمندسازی 
شــورای شهر شیراز در ســال اول این دوره از شورا را 21 جلسه و 
سال دوم را 10 جلســه مطرح کرد. رئیس کمیسیون شهرسازی، 
معماری و هوشمندسازی کل جلســات این کمیسیون در جلسه 
شــورای اسلامی شهر شیراز در سال اول فعالیت این شورا را 113 
و سال دوم شورا را 43 مورد برشمرد. رئیس کمیسیون شهرسازی، 
معماری و هوشمندسازی دوره ششم شورای اسلامی شهر شیراز از 
جمله مصوبات و اقدامات شــاخص کمیسیون شهرسازی، معماری 
و هوشمندســازی سال دوم شــورا را شــامل پیگیری و تصویب 
ضوابط مشرفیت ســاختمان های بلند مورد درخواست شهروندان 
شــیرازی، پیگیری و تصویب پروانــه دومرحله ای و تفکیک پروانه 
شهرسازی از سایر کارها که از مراجعه مکرر شهروندان و متقاضیان 
صــدور پروانــه و بلاتکلیفی آنهــا جلوگیری می نمایــد، پیگیری 
اصلاح فرایند هــای مرتبط با کاهش زمان صــدور پروانه، کاهش 
زمان صــدور پایان کار و مصوبات تســهیل در روند پایان کار که 
 کاهش مراجعات مردمی و تسهیل روند طولانی پایان کار را درپی 

داشته است.
تمرکزبرطرحجامعشهرشیرازاست

همچنین تدوین و تصویب آیین نامه  های بهینه سازی فرایند تأیید 
نقشه های ســاختمانی، پیگیری طرح جامع شهر شیراز و تصویب 
مشــوق های متعدد در خصــوص بافت های فرســوده، رصد کلیه 
طرح های موضوعی شهری و طرح های کلان شهر شهرداری شیراز را 
از دیگر مصوبات و اقدامات شاخص کمیسیون شهرسازی، معماری 
و هوشمندسازی سال دوم دوره ششم شورای اسلامی شهر شیراز 
دانست . همچنین تدوین و تصویب آیین نامه  های بهینه سازی فرایند 
تأیید نقشــه های ســاختمانی، پیگیری طرح جامع شهر شیراز و 
تصویب مشوق های متعدد در خصوص بافت های فرسوده، رصد کلیه 
طرح های موضوعی شهری و طرح های کلان شهر شهرداری شیراز 
از دیگر مصوبات و اقدامات شاخص کمیسیون شهرسازی، معماری 
و هوشمندسازی سال دوم دوره ششم شورای اسلامی شهر شیراز 
است. کیانی رئیس کمیسیون شهرسازی، معماری و هوشمندسازی 
شورای شهر شیراز توجه به مشارکت مردم، بازخوردها، جمع آوری 
نیازهای شــهروندان و محلات را از اولویت های تدوین برنامه های 
توسعه شهرسازی به عنوان یکی از اساســی ترین رویکردهای این 
کمیسیون عنوان کرد. وی ادامه داد: پیگیری توسعه شهر به لحاظ 
ساخت وسازهای جدید نیازمند نگرشی جامع و همه منظوره و توجه 
به اهداف ارزشمند و فرم ها و عرصه های شهری و سلسله مراتب های 
چیدمان کاربری ها بــا توجه به نیازهای امروز و آتی شــهروندان 
بایســتی صورت پذیرد. رئیس کمیسیون شهرســازی و معماری 
شــورای اسلامی شهر شــیراز ادامه داد: غنای تاریخی، فرهنگی و 
هویتی چه به لحاظ کالبدی و چه به لحاظ زیســت پذیری بایستی 
همواره مدنظر قرار گیرد و ارائه خدمات شهرســازی در راســتای 

تقویت این حوزه ها باید باشد. 

شهردار شیراز از تعامل و هم افزایی با شورای اسلامی شهر خبر داد:

اتحاد برای آبادانی شیراز

    اسدی: ایجاد مسیرهای دسترسی برای کاستن از معضلات ترافیکی مدنظر است و تمام مصوبات شورا بی کم وکاست اجرایی می شود

عکاس: علی رضا پرویزی، شیرازنوین


